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Bijlage 4: Input en overwegingen voor de formateur(s) 
 
 
 
Roelofarendsveen, 2 mei 2018 
 
 
 
Beste formateurs, formerende partijen, 
 
De afgelopen weken heb ik namens u als verkenner mogen optreden en heb mijn eindrapportage 
aan de gemeenteraad aangeboden. In mijn eindrapport heb ik mijn input en overwegingen voor de 
formateur aangekondigd. U treft deze hierbij.  
 
De uitgangspunten, zoals meegegeven in mijn opdracht, gaan uit van de zoektocht naar een stabiel, 
collegiaal bestuur met stevig draagvlak in de gemeenteraad. Deze doelen kan je op verschillende 
manieren, en in verschillende samenstellingen bereiken. De voorkeuren voor dit proces, de invulling, 
het gewenste aantal portefeuilles lopen uiteen. Hierover dient u in de romp (PRO Kaag en Braassem 
en Samen voor Kaag en Braassem) met elkaar een gesprek te voeren waarna u de andere partijen 
kunt uitnodigen om de beschikbaarheid, bereidheid, voorkeuren en randvoorwaarden uit te vragen. 
 
Ik geef de volgende overwegingen graag mee: 
 

 Teneinde een groter politiek draagvlak (stabiliteit), voor zowel de agenda als het bestuur, te 
realiseren zou ik overwegen om als grootste partijen niet meer dan één wethouder te 
claimen. 

 In de verkenning heb ik mogen constateren dat het ‘niet hebben van een eigen wethouder in 
het college’ kan leiden tot een informatieachterstand. Een overweging kan zijn om het 
wegnemen van die informatieachterstand als centraal doel te stellen en ook andere 
oplossingen daarvoor serieus te onderzoeken in plaats van het uitbreiden van het aantal 
wethouders. 

 In de verkenning is gebleken dat partijen opteren om maximaal 3,5 FTE beschikbaar te stellen 
voor het te formeren bestuur. Ik geef u in overweging mee dat als je ‘een loket opent, er een 
rij ontstaat’. Ook wethouders die een lagere vergoeding ontvangen, zullen te maken krijgen 
met een overvolle agenda. Er zal een ondergrens zitten aan hetgeen er aan inzet gevraagd 
kan worden van wethouder in relatie tot de vergoeding die er tegenover staat. 

 Tot slot, waarschijnlijk ten overvloede, breng ik u op de hoogte van het feit dat de 
burgemeester geen formele rol heeft in de formatie, maar dat wel in de Gemeentewet is 
vastgelegd dat zowel tussentijds als na afloop er de mogelijkheid moet zijn opvattingen 
kenbaar te maken. Ik adviseer de formateurs om in een vroeg stadium van hun 
werkzaamheden met de burgemeester af te spreken om haar op de hoogte te stellen van het 
proces en/of deelgenoot te maken van de dilemma’s die er zijn.   

 
Met sympathieke groeten, 
 
Floris Schoonderwoerd 
Verkenner 
 

 
 
 


